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Elmin İnkişafı Fondunun icraçı direktoru  AMEA 
Yüksək Texnologiyalar Parkında olub

 AMEA Yüksək Texnologiyalar Parkında 
(YTP) texnoparkın baş direktoru, iqtisad 
üzrə fəlsəfə doktoru Vasif Abbasov və Elmin 
İnkişafı Fondunun (EİF) icraçı direktoru 
Mehriban İmanova arasında görüş keçirilib.

Görüşdə Vasif Abbasov rəhbərlik etdiyi 
müəssisənin fəaliyyət istiqamətləri barədə 
qonağa məlumat verərək YTP-nin yaradılması-
nın ölkəmizdə elmin və innovasiyanın inkişafı 
naminə atılan addımlardan biri olduğunu 
vurğulayıb.

Baş direktor texnoparka yeni rezidentlərin 
cəlb olunması istiqamətində görülən işlərdən 
bəhs edib, texnoparkın rezidentləri və akade-
miyanın institutları arasında sıx əməkdaşlıq 
əlaqələrinin mövcud olduğunu bildirib. O, AMEA 
institutları alimlərinin müəllifi olduğu kommer-
siya potensiallı ixtira patentlərinin Yüksək Tex-
nologiyalar Parkında reallaşdırılmasının həyata 
keçirildiyini bildirib.

Qeyd olunub ki, texnoparkın rezidenti olan 
Təcrübə-Sənaye Zavodu (TSZ) tərəfindən 
2014-cü ildə təqdim olunmuş və EİF-in kom-
pleks elmi-tədqiqat proqramlarının qalibi olaraq 
layihə çərçivəsində müəssisəyə sürtkülərin bu-
xarlanmasını təyin edən cihaz, sürtkülərdə və 
yağlarda mexaniki qarışıqlarını və donma tem-
peraturunu və kül qalığını təyin edən cihazlar, 
eyni zamanda, lenta üsulu ilə korroziyanı, eləcə 
də yağların kinematik özlülüyünü və yağların 

açıq putada alışma temperaturunu təyin edən 
avadanlıqlar alınmışdır. Daha sonra Mehriban 
İmanova YTP-nin rezidentləri – TSZ, “Elm və 
Texnologiyalar Parkı” MMC, “Bakı Polimer İs-
tehsalat” MMC-nin istehsalat sahələri, eləcə də 
AMEA-nın Strateji Elmi Analitik Sınaq Mərkəzi 
ilə yaxından tanış olub, qonağa istehsal olunan 
innovativ texnoloji məhsullar barədə ətraflı 
məlumat verilib.

Əvvəlcə “Elm və Texnologiyalar Parkı” 
MMC tərəfindən istehsal olunan dronların im-
kanları əyani nümayiş etdirilib. Sonra Mehriban 
İmanova TSZ-də dünya standartlarına tam ca-
vab verən yerli baza yağları əsasında mühərrik 
yağlarının istehsalı prosesi ilə də yaxından 
tanış olub.

O, AMEA-nın Strateji Elmi Analitik Sınaq 
Mərkəzində qaz və maye karbohidrogenlərin, 
neft və neft-kimya məhsullarının və istehlak 
mallarında toksik elementlərin sınaqları, eləcə 
də digər sınaq-təcrübə işlərinə baxış keçirib. 

İcraçı direktor YTP-də yaradılmış innovativ 
şəraiti yüksək qiymətləndirib.

Görüş çərçivəsində əməkdaşlıq əlaqələrinin 
qurulması, AMEA YTP-yə yeni layihələrin icra-
sında dəstək göstərilməsi məsələlərinə dair fikir 
mübadiləsi aparılıb. 

Qabil YUSİFOĞLU,  
“Xalq qəzeti” 

Nizami Gəncəvi Beynəlxalq 
Mərkəzi qlobal problemlərin həlli yol-
larını araşdıran və bu barədə dünya 
ictimaiyyətini məlumatlandıran mü-
hüm beynəlxalq mərkəz kimi tanınır. 
Məhz bunun nəticəsidir ki, ildən-ilə 
mərkəzin təşkil etdiyi tədbirlərə maraq 
artır. Dövlət başçımız da forumdakı 
nitqində bunu diqqətə çatdırdı: “Öz 
fəaliyyəti ərzində Nizami Gəncəvi 
Beynəlxalq Mərkəzi qlobal məsələləri 
müzakirə edən və geniş beynəlxalq 
birliyi öz sıralarına qata bilən aparıcı 
beynəlxalq institutlardan birinə çevril-
mişdir. Biz İdarə Heyətinin üzvləri ilə 
dünən görüşdük və mənə məlumat 
verildi ki, IX Forumda, demək olar 
ki, 50 ölkədən yüksək səviyyəli 
nümayəndə iştirak edir və bu göstərici 
bir il bundan əvvəlki göstəricidən 
xeyli çoxdur. Bu, bizim müzakirələrin 
cəlbedici olduğunu nümayiş etdirir, bu 

platformaya ehtiyacın olduğunu nü-
mayiş etdirir və o, çox faydalıdır, onun 
çox mühüm praktiki təsiri var”.

Forumda qlobal dünya nizamını 
təhdid edən mühüm problemlər, 
o cümlədən beynəlxalq aləmdə 
təhlükəsizliyin və sülhün təmin 
olunması üçün perspektivlər, enerji 
təhlükəsizliyinə yaranan təhdidlərin 
həlli yolları, həssas bölgələrdə sülh, 
əməkdaşlıq və inteqrasiya, qlobal-
laşan dünyada artan ədalətsizliklər, 
yoxsulluğun qarşısının alınması 
üçün qida və kənd təsərrüfatı sekto-
runun transformasiyası kimi mühüm 
mövzularda səmərəli müzakirələr 
aparıldı.

Ölkəmizdə keçirilən beynəlxalq 
tədbirlər, həm də mühüm siyasi 
əhəmiyyət kəsb edir. Çünki belə 
tədbirlərdə dünyanın əksər ölkələrinin 
nümayəndələri, tanınmış ictimai-siya-
si xadimlər, sabiq dövlət və hökumət 
başçıları, həmçinin aparıcı əcnəbi 
media nümayəndələri iştirak edirlər. 
Onlar Azərbaycanda və regionda 
baş verən hadisələrin, inkişafın, 
yeniliklərin şahidi olurlar. Tədbir 
iştirakçıları işğaldan azad edilmiş 
ərazilərə səfərlər edir, həm erməni 
vandallığı ilə, həm də onların viranə 
qoyduqları yaşayış məskənləri, eləcə 
də, həmin ərazilərdə dövlətimizin 
öz gücünə apardığı genişmiqyaslı 
yenidənqurma, bərpa-quruculuq işləri 
ilə yaxından tanış olur, reallıq barədə 
tam məlumat toplayırlar. IX Qlobal 
Bakı Forumu keçirilən zaman da 
bunun şahidi olduq. Tədbir iştirakçıla-
rı Qarabağ iqtisadi rayonuna – Füzuli 
və Şuşa şəhərlərinə səfər etdilər. 

Forumun panel iclaslarının 
birinin Şuşada keçirilməsi böyük 
maraqla qarşılandı. Xatırladım ki, 
“Azərbaycanın Qarabağ və Şərqi 
Zəngəzur iqtisadi rayonlarının 
yenidənqurulması və inkişafına baxış” 
mövzusunda keçirilən forumun panel 
iclası öz işini mədəniyyət paytaxtı Şu-
şada davam etdirdi. Panel iclasında 
azad olunmuş ərazilərin minalardan 
təmizlənməsi, aparılan quruculuq 
işləri geniş müzakirə olundu. İştirak-
çıları Şuşanın işğaldan azad edilərək 
burada bərpa-yenidənqurma işlərinin 

aparılmasını Azərbaycanın növbəti 
uğuru kimi qiymətləndirdilər. 

Forumda Prezident İlham Əliyevin 
çıxışı, səsləndirdiyi fikirlər mühüm 
əhəmiyyətə malikdir. Dövlətimizin 
başçısı həm Azərbaycan–Ermənistan 
münasibətlərinin bugünü və gələcəyi, 
həm də Zəngəzur dəhlizi və onun 
açılmasının ölkəmiz və qonşu 
dövlətlər üçün əhəmiyyəti olan konk-
ret fikirlər səsləndirdi. Ölkə başçısı bir 
daha diqqətə çatdırdı ki, regionda sül-
hün, sabitliyin bərqərar olması üçün 
Ermənistan tərəfi Azərbaycanın sülh 
səylərini dəstəkləməli, təxribat xarak-
terli addımlardan imtina etməlidir.

Zəngəzur dəhlizinin 
əhəmiyyətindən söhbət açan 
möhtərəm Prezidentimiz bununla 
bağlı dövlətimizin prinsipial mövqeyini 
bir daha ortaya qoydu. Dövlət başçı-
mızın “Əgər Zəngəzur dəhlizi açılma-

sa, o zaman sülhdən danışmaq çətin 
olacaq” – mesajı Ermənistan üçün 
növbəti xəbərdarlıqdır.

Azərbaycan  Prezidenti fo-
rumdakı nitqində dünyadakı 
münaqişələrin sülh yolu ilə həlli, 
ərzaq təhlükəsizliyinin təmin edilməsi, 
ədalətli dünya nizamının formalaş-
dırılmasının vacibliyini də diqqətə 
çatdırdı. Ölkə başçısının dünyada baş 
verən hadisə və proseslərə , qlobal 
böhran və problemlərə yanaşma tərzi 
ölkəmizin sülhpərvər siyasət yürütdü-
yünü bir daha təsdiqlədi.

Ümumiyyətlə, Prezident İlham 
Əliyevin forumda səsləndirdiyi bütün 
fikirlər, sadəcə, ölkəmiz üçün de-
yil, bütün region və onun gələcək 
inkişafı üçün yol xəritəsi hesab edilə 
bilər. Dövlət başçımız dünyada baş 
verən enerji təhlükəsizliyindən, 
bəzi beynəlxalq təşkilatların, 
xüsusilə, ATƏT-in Minsk qrupunun 
Ermənistanın işğalçılıq siyasətinə 
laqeyd münasibətindən, hazırda bu 
ölkədə revanşistlərin baş qaldırma-
sından və digər mühüm məsələlərdən 
söhbət açdı. Eyni zamanda, həm 
Ermənistana, həm də bu ölkəni 
himayə edənlərə sərt xəbərdarlıq da 
etdi: “Ermənistan Azərbaycanın ərazi 
bütövlüyünü sual altına qoyacaqsa, 
Azərbaycan üçün Ermənistanın ərazi 
bütövlüyünü sual altına qoymaqdan 
başqa çıxış yolu olmayacaq”. 

Mən peşəkar iqtisadçı kimi qeyd 
etmək istəyirəm ki, dövlət başçımızın 
forumda ərzaq təhlükəsizliyinin təmin 
edilməsi ilə bağlı obyektiv və real 
çıxışı hazırda vəziyyəti tam doğru 
və düzgün əks etdirir. Sirr deyil ki, 
dünyada baş verən hadisələr, miqrant 
axınlarının güclənməsi, münaqişələrin 
alovlanaraq müharibə səviyyəsinə 
çatması, xüsusilə, Rusiya–Ukrayna 
müharibəsi ərzaq qıtlığını qaçılmaz 
edib. Bəlkə də bu səbəbdən “Qlobal 
dünya nizamına təhdidlər” mövzusun-
da keçirilən IX Qlobal Bakı Forumu-
nun növbəti panel iclası “Yoxsulluq, 
aclıq, ərzaq və kənd təsərrüfatı 
sektorunun dəyişməsi” mövzusuna 
həsr olunmuşdu.

Panel iclasına videoformatda 
qoşulan Amerika Birləşmiş Ştat-

larının BMT-nin ərzaq və kənd 
təsərrüfatı agentlikləri yanında 
daimi nümayəndəsi Sindi Makkeyn 
dünyanın 70 il ərzində ən dəhşətli 
ərzaq böhranı ilə üz-üzə olduğunu 
bildirdi. O dedi: “Mən daha əvvəl 
heç vaxt bunun şahidi olmamışam. 
Uzun illər ərzində bu böhran üçün 
münasib zəmin yaradılıb. COVID, 
iqlim dəyişikliyi və davam edən 
münaqişələr bu böhranı sürətləndirən 
amillərdəndir. Son bir neçə il ərzində 
biz pandemiya nəticəsində ehtiyat-
ların paylanmasında pozuntularla 
qarşılaşdıq. Şiddətli quraqlıqlar, 
daşqınlar və istilər Afrikadan tutmuş 
Cənubi Asiyayadək məhsulları məhv 
etdi, mal-qaranı qırdı və insanların 
həyatını çətinləşdirdi”. S.Makkeyn 
sonda qeyd etdi ki, indi bir ara-
ya gələrək ərzaq təhlükəsizliyinin 
gələcəyini düşünmək vaxtıdır.

Dünyada 3 milyard insanın 
kifayət qədər ərzaqla təmin olunma-
dığını deyən Dünya Ərzaq Fondu-
nun prezidenti Barbara L.Stinson 
da son illərdə ərzaq təhlükəsizliyi 
ilə bağlı vəziyyətin çox acına-
caqlı olduğunu qeyd etdi. Onun 
fikrincə, ərzağın təkcə kəmiyyəti 
deyil, keyfiyyəti və əlçatanlığı da 
önəmlidir. Ərzaq təhlükəsizliyinin 
təmini üçün COVID-19 pandemiyası, 
iqlim dəyişmələri və münaqişələrin 
qarşısının alınması üçün tədbirlər 
görülməlidir. Qlobal qida təhlükəsizliyi 
çağırışlarının həlli yollarını tapmalıyıq.

Təbii ki, ölkəmizdə bu istiqamətdə 
mühüm əhəmiyyətli tədbirlər həyata 
keçirilir. “2019–2023-cü illərdə 
sosial-iqtisadi inkişaf Dövlət Proq-
ramı” çərçivəsində böyük işlər 
görülüb. Prezident İlham Əliyevin 
mütəmadi olaraq dövlət proqram-
larının icrası ilə bağlı regionlara 
səfərləri, qarşıya qoyulan vəzifələrin 
icrasının sürətləndirilməsi ilə bağlı 
yeni sərəncamların verilməsi, re-
gionların tarazlı inkişafının təmin 
edilməsi yeni iş yerlərinin açılma-
sına, əhalinin həyat səviyyəsinin, 
rifahının yüksəldilməsinə çox böyük 
təkan verir. Artıq qeyri-neft sektoru-
nun ixracatında 30 faizə qədər artım 
müşahidə edirik. 

Tarixin bütün dövrlərində hər 
bir dövlətin qarşısında duran və 
bu gün də öz aktuallığını qoruyub 
saxlayan ən vacib vəzifələrdən 
biri əhalinin ərzaq məhsulları ilə 
etibarlı təminatıdır. Məhz buna 
görə də respublikamızda ərzaq 
təhlükəsizliyinin gücləndirilməsi 
məsələsi daim diqqət mərkəzində 
saxlanılır və bu istiqamətdə mühüm 
tədbirlər həyata keçirilir. Bu gün 
qarşıya qoyulan vəzifələrin icra-
sı istiqamətində həyata keçirilən 
tədbirlər ölkədə sabit və adekvat 
ərzaq təklifinin formalaşdırılmasına, 
səmərəli istehsal və satış infrast-
rukturunun yaradılmasına, ərzaq 
məhsullarının keyfiyyətinə nəzarət 
sisteminin təkmilləşdirilməsinə və 
hər bir vətəndaşın ərzaq məhsulları 
ilə etibarlı təminatına zəmin yaradıb.

Dövlətimiz ərzaq təhlükəsizliyinin 

təminatı üçün nə mümkündürsə, edir. 
Prezident İlham Əliyev ötən il yerli 
televiziya kanallarına müsahibəsində 
də bu məsələyə münasibət bildirdi 
və ərzaq təhlükəsizliyi, aqrar sektor-
dakı vəziyyət, həmçinin perspektivlər 
haqqında geniş söhbət açdı. Dünya 
üzrə təkcə taxıl istehsalının 2020-ci 
ilə nisbətən 21 milyon tondan çox 
azaldığını deyən dövlət başçısı ərzaq 
məhsullarının qiymətinin artmasının 
yalnız iqtisadi deyil, həm də ciddi so-
sial məsələ olduğunu bildirdi. Bu gün 
ölkəmizdə taxıl istehsalını artırmaq 
üçün tədbirlər görülür. Buğda istehsalı 
ilə məşğul olan fermerlərə subsidiya-
lar verilir. Bu da onu göstərir ki, dövlət 
ərzaq təhlükəsizliyinin təminatında 
önəmli rol oynayan buğda yetişdirən 
fermerlərin istehsalı artırması üçün 
stimullaşdırır.

Dövlət başçısı müsahibəsində, 

həmçinin işğaldan azad edilən tor-
paqların əkilib-becərilməsi sayəsində 
buğda istehsalını artırmağın mümkün 
olduğunu da bildirdi: “Bizim istəyimizlə 
imkanlarımız bu gün üst-üstə düşmür. 
Ona görə hər kəs bu real vəziyyəti 
görməlidir və nə mümkünsə biz 
edirik, demək olar ki, gündəlik for-
matda bu işlə məşğul oluram. Ümid 
edirəm ki, ölkəmizdə, o cümlədən 
kənd təsərrüfatında aparılan islahat-
lar, iqtisadi mühitin və biznes mühitin 
yaxşılaşdırılması sayəsində biz böyük 
dərəcədə bu məqsədlərə çatacağıq”.

Azərbaycanda adambaşına 
düşən torpaq sahəsi qonşu və bir 
çox ölkələrə nisbətdə daha azdır. 
Nəzərə almaq lazımdır ki, 30 ilə yaxın 
müddətdə ərazimizin, təxminən, 20 
faizi işğal altında qaldı. Torpaqlarımız-
la yanaşı, çaylarımız da işğal altında 
oldu. Dövlət başçımızın qeyd etdiyi 
kimi, ermənilər o çayların məcralarını 
dəyişdirərək, xüsusilə, Tərtərçayın 
suyunu kəsərək, bizi bu imkanlar-
dan məhrum edirdilər. Axı, suvarma 
da ərzaq təhlükəsizliyi üçün əsas 
amillərdən biridir. Buna baxmayaraq, 
biz fəal çalışırdıq və eyni zamanda, 
ixracla da bağlı addımlar atılmalı idi. 

Hələ 2001-ci ildə qəbul edilmiş 
“Ərzaq təhlükəsizliyi Proqramı”nda 
vurğulanırdı ki, ərzaq təhlükəsizliyi 
insan ləyaqətinin başlıca amili 
olmaqla, əsas insan hüquqlarından 
biridir və bu hüququn təmin edilməsi 
hökumətin mühüm vəzifələrindən 
sayılır. Hökumətin sonuncu iclasında 
müəyyənləşdirilən baza prinsipləri də 
məhz bu mühüm vəzifənin icrasına 
xidmət edir. Bu gün əsas etibarilə 
bizim ərzaq məhsullarının əksəriyyəti 
ilə özümüzü təminetmə səviyyəmiz 
yüksəkdir. Ət, süd məhsulları ilə özü-
müzü 84-85 faiz təmin edirik. Azad 
olunmuş torpaqlarda kənd təsərrüfatı 
bərpa olunanda bu göstəricilər də 
yüksəlib 98-99 faiz olacaq.  Yalnız 
buğda üzrə özünü təminetmə 
səviyyəsində aşağı göstərici davam 
edir. Onun da istehsalının artırılması 
üçün məhsuldarlığın artırılması əsas 
məsələlərdən biridir. Həm ölkənin 
ərzaq ehtiyatları yaradılmalı, həm də 
yerli istehsalın göstəriciləri getdikcə 
yüksəlməlidir.

Göründüyü kimi, IX Qlobal Bakı 
Forumunda da qeyd edildiyi kimi, 
dünyada baş verən hadisələr ərzaq 
qıtlığına, qiymətlərin bahalaşmasına 
öz təsirini göstərir. Məhz bu baxım-
dan ərzaq təhlükəsizliyinin gələcəyini 
düşünmək vaxtı çatıb.

Eyyub KƏRİMLİ,  
Azərbaycan Respublikasının 

Prezidenti yanında Dövlət 
İdarəçilik Akademiyasının 

əməkdaşı, İqtisadi və Sosial 
Araşdırmalar Mərkəzinin sədri

AHİK-də Beynəlxalq Əmək 
Təşkilatı nümayəndəsi ilə görüş

AHİK sədri işğal zamanı Ermənistanın 
Şərqi Zəngəzurda və Qarabağda törətdiyi 
vandal əməllərindən söz açaraq bildirib ki, 
uzun illər torpaqlarımız işğal altında qalsa da, 
buna etiraz olaraq əsas aparıcı beynəlxalq 
təşkilatlardan heç bir səs gəlmədi, ikili 
standartlardan çıxış etdilər: “Təbii ki, bu da 
bizdə təəssüf və təəccüb doğururdu. Artıq 
münaqişə başa çatıb. İşğaldan azad olunan 
ərazilərdə abadlıq-quruculuq işləri aparılır, 
bir sıra layihələr yekunlaşıb. Yaxın gələcəkdə 
dövlətimiz tərəfindən sakinlərin öz yurdları-
na qayıtması təmin ediləcək. Bütün bu işləri 
Azərbaycan özü həyata keçirir”.

Sonra AHİK sədri “2016–2020-ci illər üçün 
Layiqli Əmək üzrə Ölkə Proqramı” ilə bağlı 
Azərbaycan həmkarlar ittifaqları tərəfindən 
görülmüş işlər və həyata keçirilmiş layihələr 
barədə ətraflı məlumat verib. S.Möhbalıyev 

BƏT-lə əməkdaşlıq çərçivəsində qarşıda du-
ran vəzifələrdən və görüləcək işlərdən bəhs 
edib. O, yeni hazırlanacaq 2022– 2026-cı 
illər üçün Layiqli Əmək üzrə Ölkə Proqra-
mında qeyri-rəsmi məşğulluğun qarşısının 
alınması, məşğulluq xidmətlərinin çeşdinin 
və keyfiyyətinin yüksəldilməsi, sosial təminat 
sistemində ünvanlılıq və şəffaflığın tam təmin 
olunması, özünəməşğulluq proqramının 
genişləndirilməsi istiqamətində islahatların 
aparılması, sosial dialoqun inkişaf etdirilməsi 
kimi məsələlərin qeyd olunmasının vacibliyini 
diqqətə çatdırıb.

Səmimi qəbula görə təşəkkür edən 
O.Kulayeva Azərbaycanda olmaqdan 
məmnunluğunu ifadə edib, burada iştirak 
etdiyi tədbirləri, keçirdiyi görüşləri məhsuldar 
və səmərəli hesab edib.

T.AYDINOĞLU, “Xalq qəzeti”

Şəmkirdə bu günədək bağlardan 80 min 
tona yaxın meyvə və giləmeyvə yığılıb
Son illər 

Şəmkirdə kənd 
təsərrüfatının 
əksər sahələri kimi 
meyvəçiliyin də 
inkişafı açıq-aşkar 
hiss olunur və 
bu, rayonda artıq 
ixtisaslaşmış bir 
sahəyə çevrilib. 

Şəmkirdə 4480 
hektardan çox sahədə 
yeni salınmış meyvə və 
giləmeyvə bağları var. 
Mövcud sahənin 3212,6 
hektarı artıq meyvə verən 
bağlardır. Bu günədək 
həmin sahələrdən 78 
min155 tona yaxın məhsul götürülmüşdür.

Qeyd edək ki, rayon ərazisində, əsasən, 
xurma, alma, armud, gilas, şaftalı, heyva və 
digər meyvə bağları mövcuddur. Sahənin 
inkişafı həm də sahibkarlara verilən hərtərəfli 
dəstəyin artırılması ilə bağlıdır. Yerli sahibkar-
larla keçirilən görüşlər, eyni zamanda, onların 
arzu və istəklərinin dinlənilməsi və nəzərə alın-
ması, konkret kömək istər-istəməz rəqabətin 
də güclənməsinə gətirib çıxarıb. 

İntensiv şaftalı, nektarin, gilas, ərik və gavalı 
bağlarına, əkin sahələrinə tez-tez baş çəkilir, 
fermerlərlə açıq sahələrdə keçirilən görüşlərdə 
aqrar sahədə aparılan islahatlar, kənd 
təsərrüfatına dövlət dəstəyi, intensiv bağçılığın 
inkişafı üçün görülən tədbirlər və aqrar sahənin 
digər aktual məsələləri ətrafında fikir mübadiləsi 
aparılır.  Adamlar görürlər ki, çəkdikləri zəhmət 

hədər getməyəcək, onlar istədikləri məhsulu 
əldə edə biləcəklər. Çünki diqqət və qayğı olan 
yerdə bu işləri görmək xeyli asanlaşır.

Bugünlərdə rayon icra hakimiyyətinin baş-
çısı Rəşad Tağıyev yenidən meyvə bağlarına 
baş çəkmiş, yığımın gedişi, məhsuldarlıqla 
maraqlanmış, fermerlərin arzu və təkliflərini 
dinləmiş, öz tövsiyələrini vermişdir. O demişdir 
ki, ölkə Prezidenti cənab İlham Əliyev sahibkar-
lara, o cümlədən kənd təsərrüfatında çalışan 
fermerlərə daim dəstək olur, onların normal 
fəaliyyəti üçün hərtərəfli şərait yaradır və biz 
bunun bəhrəsini Şəmkir rayonunun timsalında 
da aydın görürük.

Hamlet QASIMOV,  
“Xalq qəzeti”nin bölgə müxbiri 

Ərzaq təhlükəsizliyinin təmin edilməsi ölkə 
başçısının fəaliyyətinin prioritet istiqamətidir

Prezident İlham Əliyevin himayəsi və Nizami Gəncəvi 
Beynəlxalq Mərkəzinin təşkilatçılığı ilə ötən həftə “Qlobal dünya 
nizamına təhdidlər” mövzusunda IX Qlobal Bakı Forumunun 
paytaxtımızda keçirilməsi Azərbaycanın beynəlxalq aləmdə 
getdikcə artan nüfuzunun göstəricisidir. Artıq ölkəmiz dünyada 
etibarlı tərəfdaş kimi tanınır və yüksək etimad qazanır. Bu 
foruma qədər də Azərbaycan nüfuzlu beynəlxalq təşkilatların 
öz tədbirlərini keçirdikləri məkan kimi tanınırdı. Bunun əsas 
səbəbi ölkəmizin dünyada sabitlik diyarı kimi qəbul edilməsidir. 
Artıq işğaldan azad edilmiş ərazilər də beynəlxalq təşkilatların 
tədbirlərinə evsahibliyi edir. Bu, bir daha təsdiqləyir ki, 
Azərbaycan öz ərazi bütövlüyünü təmin edib. Həm də öz gücünə. 
Artıq dünya birliyi də şahid oldu ki, Qarabağ Azərbaycandır!

Azərbaycan Həmkarlar İttifaqları Konfederasiyasının (AHİK) sədri, Milli 
Məclisin deputatı Səttar Möhbalıyev ölkəmizdə işgüzar səfərdə olan Beynəlxalq 
Əmək Təşkilatının (BƏT) Layiqli Əməyə Texniki Dəstək Qrupu və Şərqi 
Avropa və Mərkəzi Asiya ölkələri üzrə Ofisinin direktoru Olqa Kulayevanın 
başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul edib. Görüşdə AHİK-lə BƏT arasında 
qarşılıqlı-faydalı əməkdaşlıqdan geniş bəhs olunub.

“Buta Airways” Rusiyaya daha bir 
istiqamət üzrə uçuşları bərpa edir

“Buta Airways” aşağıbüdcəli aviaşirkəti 
iyul ayında Bakıdan Moskva ətrafı “Jukovski” 
aeroportuna uçuşları bərpa edir. 

İyulun 1-dən etibarən bu 
istiqamətə və geriyə uçuş-
lar həftədə iki dəfə – cümə 
və bazar günləri həyata 
keçiriləcək. 

Qeyd edək ki, “Buta 
Airways” aviaşirkətinin Ba-
kıdan Rusiyanın şəhərlərinə 
bərpa olunmuş uçuşlarının 
siyahısına Həştərxan (cümə 
axşamı və bazar günləri), 
Mineralnıye Vodı (çərşənbə 

axşamı və bazar günləri), 
Kazan (çərşənbə və şənbə 
günləri) və Ufa (cümə axşamı 
və bazar günləri) şəhərləri 
daxildir.

“Buta Airways” 
aviaşirkətinin  Rusiyaya 
planlaşdırılan bütün 
reyslərinə biletlər aviadaşı-
yıcının akkreditə olunmuş 
agentliklərində, həmçinin 
aviaşirkətin rəsmi www.

butaairways.az saytında 
satışdadır.

Rusiyaya səyahət 
etməyi planlaşdıran bütün 
sərnişinlərə uçuşdan əvvəl bu 
ölkəyə daxil olarkən mövcud 
qayda və məhdudiyyətlərlə ta-
nış olmaq tövsiyə edilir. Pan-
demiya dövründə ölkəyə giriş 
qaydaları ilə aviaşirkətlərin 
saytlarında tanış olmaq müm-
kündür:

https://www.butaairways.
az/az/covid/russia 

“Buta Airways” 
aviaşirkətinin mətbuat xidməti 

bildirir ki, Azərbaycana 
giriş qaydaları haqqında 
məlumatla aşağıdakı keçid 
vasitəsilə tanış olmaq olar:

https://www.butaairways.
az/az/covid/azerbaijan. 
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